
Zápis 
z 6. zasedání Finančního výboru Zastupitelstva města Nového Města na Moravě

konaného dne 9.4.2024
________________________________________________________________________________
Přítomni: MUDr. Václav Peňáz, Ph.D. Vojtěch Hrouda, Ing. Lukáš Německý, Martin Junek, Pavel 
Kulka, Ing. Vladimíra Ondráčková (odchod v 17.10 hod.), Tereza Orosová  
Hosté: Michal Šmarda, starosta města,  Ing. Martina Slámová, vedoucí finančního odboru MěÚ  

k bodu 1) 
Dnešní jednání finančního výboru zahájil a řídil předseda finančního výboru MUDr. Václav Peňáz.
Seznámil členy finančního výboru s navrženým programem dnešního jednání.  Žádné návrhy na
doplnění programu vzneseny nebyly.
Předložený program byl všemi členy finančního výboru odsouhlasen.

Program:
1. Zahájení
2. Závěrečný účet hospodaření města Nového Města na Moravě a účetní závěrka města za rok 2023
3. Nabytí majetku pořízeného vlastní činností za rok 2023
4. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů
5. Zpráva o finančním hospodaření K Clubu a TS služeb za rok 2023
6. Návrh na poskytnutí dotací z Programu regenerace MPZ Nové Město na Moravě na rok 2024
7. Návrhy výboru/členů výboru

Hlasování: PRO: 7, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0  – schváleno

k bodu 2) 
Ing. Martina Slámová, vedoucí finančního odboru MěÚ, předložila členům finančního výboru k
projednání a odsouhlasení návrh závěrečného účtu hospodaření města za rok 2023, a to v souladu s
platným zákonem o obcích a zákonem o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. 
Součástí jsou i výsledky hospodaření příspěvkových organizací města a dále hospodářské výsledky
obchodních společností města – TS služby s.r.o.,  Novoměstské služby s.r.o.,  PeruTě s.r.o.
Členové  finančního  výboru  rovněž  obdrželi  zprávu  odboru  kontroly  Krajského  úřadu  Kraje
Vysočina o výsledku přezkoumání hospodaření města za loňský rok s výrokem, že nebyly zjištěny
chyby a nedostatky. Dále jsou obsahem materiálů i podklady pro schválení účetní závěrky města.
Hospodaření  roku  2023  skončilo  v  přebytku  ve  výši  13  557,4  tis.  Kč,  na  kterém se  podílela
provozní část rozpočtu,  kdy bylo ušetřeno celkem 26 301,08 tis. Kč. 

Na vznesené dotazy odpovídali pan starosta a vedoucí finančního odboru Ing. Slámová, která 
rovněž informovala, že město obdrželo na svůj účet částku 6.583.696,43 Kč, což je 95% z 
pohledávky města u Sberbank.

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení 
-  závěrečný účet hospodaření města Nového Města na Moravě za rok 2023, včetně Zprávy o
výsledku přezkoumání hospodaření města za rok 2023, bez výhrad.
- účetní závěrku města Nového Města na Moravě za rok 2023, bez výhrad. 
Hlasování: PRO: 7, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0  – schváleno 



k bodu 3)
Ing.  Martina  Slámová,  vedoucí  finančního  odboru  MěÚ,  předložila  členům finančního  výboru
seznam nemovitostí (staveb), které v období od 1.1.2023 do 31.12.2023 město nabylo svojí vlastní
činností - vzniklo výstavbou v rámci investičních akcí realizovaných městem do majetku města.
Celková hodnota tohoto majetku je cca 21 710 760,- Kč.

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  nabytí
majetku pořízeného vlastní činností dle předloženého návrhu k odsouhlasení.
Hlasování: PRO: 7, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0  – schváleno 

k bodu 4) 
Ing. Martina Slámová, vedoucí finančního odboru MěÚ,  předložila členů  finančního výboru, v
souvislosti  s  novelizací  zákona  o  místních  poplatcích,   nové  znění  vyhlášky  města  upravující
poplatek ze psů,  která bude odpovídat  nové právní  úpravě účinné od 1.1.2024.  V návrhu nové
vyhlášky dochází i k navýšení sazby poplatku od 1.1.2025 na částku 480,- Kč z původních 400,-Kč,
která dosud platí beze změna od roku 2019. Navýšení poplatku bude částečně vykompenzováno
postupným pořízením nových odpadkových košů zejména v okrajových částech města, např. ul.
Vlachovická, ke koupališti, cyklostezka Vlachovická, ul. Nečasova. 

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  obecně
závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů dle předloženého návrhu k odsouhlasení.
Hlasování: PRO: 7, PROTI: 0 , ZDRŽEL SE: 0  – schváleno 

k bodu 5) 
Členové finančního výboru obdrželi,  na základě svého vyžádání z posledního jednání, zprávu o
finančním hospodaření K Clubu a TS služeb za rok 2023.

Finanční výbor konstatuje, že hospodaření K Clubu za rok 2023 včetně předložené tabulky bere
na vědomí s tím, že doporučuje nadále pracovat na zvýšení vypovídající hodnoty předkládaných
materiálů. 

Finanční výbor bere na vědomí informaci o hospodaření TS služeb za rok 2023.  

k bodu 6)
Členové  finančního  výboru  obdrželi  k  projednání  návrh  na  poskytnutí  dotací  na  opravu
památkových i nepamátkových objektů a nemovitostí v městské památkové zóně v Novém Městě
na Moravě z Programu regenerace MPZ na rok 2024. Město obdrželo pro letošní rok z MK ČR
kvótu ve výši 1 075 tis. Kč, podíl vlastníka činí min. 40% z celkových nákladů, podíl města 10%.
Město obdrželo 8 žádostí s tím, že je pracovní skupinou pro Program regenerace MPZ doporučeno
vyhovět 4 žadatelům (horácké muzeum č.p. 114, městský dům č.p. 133, evangelická fara č.p. 120,
měšťanský dům č.p. 11), v celkovém podílu města ve výši 180 100, Kč,- v rozpočtu je alokována
částka 200.000,- Kč.   

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení  poskytnutí  neinvestičních  dotací  (příspěvků)  na  regeneraci  objektů  v  MPZ  v
NMNM na rok 2024 dle předloženého návrhu uvedeného v příloze č.1 materiálu. 
Hlasování: PRO: 7, PROTI: 0, ZDRŽEL SE:  0 – schváleno   



k bodu 7) Návrhy výboru/členů výboru

Finanční výbor žádá jednatele společnosti PeruTě NMNM s.r.o. Mgr. Jiřího Janečka o předložení
-  aktualizovaného ekonomického plánu společnosti PeruTě 
- informace o jednání s Národní rozvojovou bankou ohledně možnosti získání úvěru pro účely 
vytvoření sociálního podniku
T: na příští zasedání finančního výboru 18.6.2024

MUDr. Václav Peňáz 
předseda finančního výboru


